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PROTOKÓŁ Nr LVI.2023 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 30 marca 2023 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 910 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie. 
 

         Otwarcia LVI sesji Rady Gminy Złotów dokonał Przewodniczący Rady – Sławomir 

Czyżyk stwierdzając, że w obradach uczestniczy 14 radnych, na ustawowy skład 15 radnych, 

co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować uchwały. 

- nieobecny usprawiedliwiony radny Tomasz Kędzia 

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

Piotra Lacha – Wójta Gminy 

Marcina Porzucka – Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej   

Jarosława Maciejewskiego – Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego 

              - lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Ad. 2    

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo wraz z niezbędnymi materiałami 

otrzymaliście Państwo proponowany porządek obrad.  

 

Porządek obrad otrzymali radni w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o zwołaniu sesji.  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy  

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w Rodzinie za rok 2022 

7. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2022 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów na rok 2023   
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2023 rok 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 

– 2029 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych   

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Złotów na lata 2022 – 2027 z perspektywą do roku 2030”  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla rozwoju zabudowy i przestrzeni publicznych w Gminie Złotów  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla rozwoju terenów edukacyjnych 

16. Stan obiektów użyteczności publicznej, zasady gospodarowania nimi, koszty ich 

utrzymania za rok 2022 (ośrodki zdrowia, remizy OSP, szatnie sportowe, 

środowiskowe obiekty sportowe, szkoły) 

17. Interpelacje i zapytania radnych  

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

19. Wolne wnioski i informacje 

20. Zamknięcie obrad 

 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby wnieść zmiany do proponowanego 

porządku obrad? Proszę o zgłaszanie. Oddał głos Wójtowi Piotrowi Lachowi. 

Piotr Lach – powiedział, Szanowna Rado, Panie Przewodniczący, chciałem zgłosić 

następujące zmiany w porządku obrad. Chciałem prosić o wprowadzenie projektu uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu Wodociągów  

i Kanalizacji Gminy Złotów spółka z o.o. w drodze wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia 

w zamian nowych udziałów. Wprowadzenie tego projektu uzasadniam przedstawionym na 

komisjach wnioskiem o pilną realizację budowy sieci kanalizacji sanitarnej na ulicy Srebrnej. 

Tak jak Państwu przedstawiłem proponujemy w tej chwili przeniesienie środków, które 

mieliśmy zabezpieczone na wkład własny w związku z oczekiwanymi naborami z Polskiego 

Ładu i chcemy wycofać te wkłady własne, przenieść je do ZWiK-u. Po ogłoszeniu przetargu  

i uzyskaniu informacji o właściwej kwocie, będziemy się zwracali do Państwa jeszcze 
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ewentualnie o uzupełnienie tych środków, ponieważ ZWiK najprawdopodobniej będzie 

potrzeba dołożenia jakiejś kwoty pieniężnej. Przypominam, że tam około 800 000 zł mieliśmy 

kosztorys na tą inwestycję. Drugi projekt uchwały, który prosiłbym o wprowadzenie jest to 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały numer 53.520 łamane na 22 Rady Gminy Złotów 

z dnia 29 grudnia 2022 w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji o zmianę rodzaju miejscowości. Z uwagi na to, że jakby Pan 

Wojewoda w trybie nadzorczym stwierdził, że nie do końca zgadza mu się liczba osób 

uczestniczących w konsultacjach, a te konsultacje to były w miejscowości Rosochy, gdzie jest 

dziewięciu mieszkańców. Uczestniczyło ośmiu, ale dwie ankiety zostały dosłane, jakby przez 

osoby, które były nieuprawnione i one tak w zasadzie pracownik nie wiedział, co z nimi 

zrobić i je również przedstawił. No Pan Wojewoda uznał to za błąd i w związku z tym mamy 

poprawiony protokół, gdzie wyłącznie odnosimy się do tych dziewięciu mieszkańców 

miejscowości Rosochy i propozycja ze strony organu nadzorczego była taka, żeby 

przedstawić ponownie uchwałę, co niniejszym czynię. Także bardzo bym prosił 

wprowadzenie tych dwóch projektów uchwał. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi. Proszę bardzo, otwieram 

dyskusję na temat przedstawionych zmian. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

W związku z tym, Drodzy Państwo, poddaję przedstawione zmiany przez Pana Wójta do 

porządku obrad pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? 

Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Dziękuję. Zamykam głosowanie, stwierdzam, 

iż w głosowaniu brało udział czternastu radnych, wszyscy radni byli za przyjęciem zmian. 

Stwierdzam, iż przedstawione zmiany przez Pana Wójta zostały przyjęte jednogłośnie.  

W związku z tym Drodzy Państwo, proszę sobie tę zmianę odnotować w punkcie ósmym. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany do uchwały nr 43.520.2022 Rady Gminy 

Złotów z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji o zmianę rodzaju miejscowości i w punkcie ósmym, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów spółka z o.o. w drodze wniesienia 

wkładu pieniężnego i objęcia w zamian nowych udziałów. Kolejną numerację proszę 

przesunąć o dwa.  

Porządek obrad, po wprowadzonych zmianach. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 
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4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy  

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w Rodzinie za rok 2022 

7. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2022 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany do uchwały  

Nr LIII.520.2022 Rady Gminy Złotów z dnia 29 grudnia 2022 r.  

w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

o zmianę rodzaju miejscowości 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów Sp. z o.o., w drodze 

wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia w zamian nowych udziałów 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów na rok 2023   

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2023 rok 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 

– 2029 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych   

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Złotów na lata 2022 – 2027 z perspektywą do roku 2030”  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla rozwoju zabudowy i przestrzeni publicznych w Gminie Złotów  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla rozwoju terenów edukacyjnych 

18. Stan obiektów użyteczności publicznej, zasady gospodarowania nimi, koszty ich 

utrzymania za rok 2022 (ośrodki zdrowia, remizy OSP, szatnie sportowe, 

środowiskowe obiekty sportowe, szkoły) 

19. Interpelacje i zapytania radnych  

20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  
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21. Wolne wnioski i informacje 

22. Zamknięcie obrad 

- porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, w związku z tym Drodzy Państwo poddaję porządek obrad po 

uwzględnieniu wcześniej głosowanych zmian pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, 

przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Dziękuję 

zamykam głosowanie. Stwierdzam, iż w głosowaniu brało udział czternastu radnych, wszyscy 

radni byli za przyjęciem proponowanego porządku obrad, stwierdzam, iż porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie. Drodzy Państwo, myślę, że tutaj troszeczkę tak i oddam głos w tym 

momencie koledze Jarkowi, bo poprosił mnie o to, szanując jego czas. Pędzi do pracy a ma 

tutaj nam do przekazania pewnie kilka informacji. Proszę bardzo, kolego Jarosławie, oddaję 

głos. 

 

Jarosław Maciejewski – powiedział, bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący. Szanowni 

zebrani, Panie Pośle, Panie Wójcie, koleżanki i koledzy radni. Sejmik Województwa 

Wielkopolskiego na swojej ostatniej sesji poniedziałkowej podjął uchwałę o wsparciu 

samorządów lokalnych w ramach realizacji zadania dróg dojazdowych do pól i Gmina Złotów 

mając najwyższy współczynnik otrzymuje dofinansowanie 147 000 zł. Powiem tylko, że 

całość programu dofinansowania wszystkich samorządów gminnych w Województwie 

Wielkopolskim to ponad 19 000 000 zł. Podejmowaliśmy również dość kontrowersyjną 

uchwałę, która wydawała się absolutnie właściwą do przyjęcia. Jednak sytuacja, która 

wytworzyła się w obszarze Doliny Noteci spowodowała, że temat Audytu Krajobrazowego 

stał się niejako dyskusją, troszeczkę też i polityczną. Chcę Wam powiedzieć, że właśnie 

Audyt Krajobrazowy był wymogiem, który ustawowo został nałożony na samorząd 

Województwa i w momencie, kiedy do końca 2023 roku do 30 marca nie wykonalibyśmy 

tego audytu, rozstrzygnięciem nadzorczym wykonałby to Wojewoda. Przyjęliśmy 

zidentyfikowanych, zostało 123 rodzaje krajobrazów. To nie wnosi w żaden sposób 

oddziaływania na przykład na plany zagospodarowania przestrzennego, które są uchwalone  

i które istnieją. W przyszłości oczywiście wzięte powinny być pod uwagę rekomendacje 

zawarte w audycie i tutaj rozmawiając też z Panem Wójtem, kiedy porównywaliśmy sytuację. 

Wielkopolska jest scharakteryzowana w głównej mierze jako obszar o krajobrazie rolniczym. 

Dzisiaj mamy tendencję do inwestowania i realizowania zadań związanych z instalacjami 
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fotowoltaicznymi. Ja osobiście jako mieszkaniec wsi od zawsze boję się, że może być  

w przyszłości taka sytuacja, że zamiast łanów zbóż czy też rzepaku czy innych upraw 

będziemy poruszali się po, że tak powiem obszarach niestety, które będą, na których będą 

posadowione instalacje fotowoltaiczne. Ważne, żeby to było w oddali od tych miejsc 

zurbanizowanych i posiadających walory architektoniczne, bo tam oczywiście nie możemy, 

jakby odsuwać się od tego tak? To powinno być w takich miejscach, które nie są zamieszkałe 

i tak też samorząd województwa taką jakby przyjął sekwencję, że te obszary, które będą 

przeznaczone pod tego typu instalacje, gdzieś tam w oddali nienaruszające tego systemu, będą 

jak najbardziej zasadne. Kolejnym elementem i tutaj w miejscu, gdzie no co prawda wśród 

radnych jest tylko kilku rolników, chcę Wam powiedzieć, że przyjęliśmy stanowisko  

w obronie niestety naraz pogarszającej się sytuacji rolników. Dotyczyło to przede wszystkim 

ceny zbóż, która no na łeb na szyję powoduje, że dzisiaj rolnicy stoją na krawędzi  

i zastanawiają się, czy będą mieli za co kupić nawozy na kolejny rok uprawowy, czy będą 

mieli za co kupić np. paliwo, bo kiedy po żniwach chcieli sprzedawać zboże nie miało ono 

jeszcze takiej ceny, jak miało na przykład rok wcześniej na tak zwanym przednówku. No 

niestety dzisiaj, kiedy ta fala niekontrolowanego przewozu i zalewu rynku polskiego zbożem 

ukraińskim się niestety na naszych terenach rozlała. Powoduje to, że rolnicy stoją na drogach 

strajkują i mówią o tym, że no nie jest dobrze. Jest po prostu źle. Poza tym Szanowni Państwo 

chcę podziękować Panu Wójtowi, wczoraj za to, że uczestniczył w takiej krótkiej naradzie 

roboczej odnośnie ewentualnych przyszłych inwestycji drogowych w ramach dróg 

wojewódzkich, rozwiązań planistycznych, które być może w przyszłości się nam ukażą.  

W porozumieniu z Miastem Złotów my odbyliśmy spotkanie z udziałem Pana Wicemarszałka 

Wojciecha Jankowiaka, Pana dyrektora Zarządu Wojewódzkiego Zarządu Dróg Pawła 

Katarzyńskiego. Obecny był też kolega Daniel Sztych reprezentujący Samorząd Powiatowy. 

Oczywiście ja też brałem w tym udział, popatrzyliśmy na ewentualne projekty, rozwiązania. 

Umówiliśmy się, że takie wersje robocze grupy roboczej postaramy się zorganizować, by 

przyszłość tej Złotowszczyzny Gminy Złotów, Miasta Złotów i Powiatu Złotowskiego móc 

projektować, nie czekać na to, aby ktoś inny nam tego typu rozwiązania proponował. Ja ze 

swej strony powiem tak, czekam na ewentualne pytania i ja będę uciekał. Przepraszam za 

takie krótkie spotkanie z Wami, ale to dla mnie będzie pierwszy dzień pracy w tym tygodniu 

tej pracy zawodowej, bo realizując mandat radnego, też trzeba się zaangażować i jest to dla 

mnie też jakieś zobowiązanie, ale też wytężenie moich sił, bo jak wiecie do Poznania, to jest 

kawałek drogi z Poznania i tak dalej nie da się tego wszystkiego pogodzić. Dziękuję za to, że 

mogłem uczestniczyć myślę, że jeżeli to już odpowiedziałbym i pozwolicie, że się oddalę. 
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Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze radnemu. Proszę bardzo, jeżeli są 

pytania? Do Pana Jarka tutaj to, proszę bardzo. Nie ma pytań. My dziękujemy ze swej strony, 

że godnie Pan reprezentuje naszą Gminę Panie Jarku i myślę, że ta współpraca jest na dobrym 

poziomie i coraz będzie myślę, że im dalej tym będzie jeszcze lepsza. 

Jarosław Maciejewski – powiedział, też taką mam nadzieję Panie Przewodniczący. 

Mam nadzieję, że na następną sesję przyjadę z kolejny kolejnymi dobrymi informacjami.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, tak jest. Proszę podziękować Samorządowi Województwa, 

kolegom, koleżankom radnym, że przychylnym okiem tak patrzą na naszą Gminę. 

Jeszcze raz dziękuję bardzo. 

Jarosław Maciejewski – powiedział, dzięki, dzięki ja pozwolę sobie, że Państwa zostawię. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, przechodzimy do realizacji porządku 

obrad, a mianowicie przechodzimy do punktu trzeciego. 

 

Ad. 3  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. Jak wszystkim 

wiadomo protokół był sporządzony zgodnie z przebiegiem obrad, był wyłożony do wglądu  

w biurze do spraw obsługi rady. W związku z tym mam zapytanie, czy zachodzi konieczność 

odczytywania tegoż protokołu? Nie, skoro nie widzę, Drodzy Państwo, poddaję punkt pod 

głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. Zamykam głosowanie, stwierdzam, iż w głosowaniu brało udział 

czternastu radnych, wszyscy radni byli za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Radni uwag nie wnieśli – protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

 

Ad. 4  

 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

Radni otrzymali sprawozdanie drogą mailową.   

 

Sławomir Czyżyk – powiedział Sprawozdanie macie Państwo w materiałach na dzisiejszą 

sesję. Proszę bardzo w formie dyskusji otwieram. Proszę bardzo, kto chciałby? Jakieś pytania 
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do Pana Wójta? Jeżeli są jakieś niejasności? Nie widzę. Chciałbym tylko tutaj poinformować, 

że dwudziestego siódmego, w poniedziałek odbyło się Wspólne Posiedzenie stałych Komisji 

rady. Wszystkie materiały, które zawarte są w programie sesji, zgodnie z planem pracy rady, 

jak i planów pracy Komisji były szczegółowo i dogłębnie przeanalizowane. 

 

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli – sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

 

Ad. 5 

 

Informację o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na poprzedniej sesji 

otrzymali radni w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o zwołaniu sesji. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, czy są jakieś pytania do Informacji? 

 

Pytań nie było, radni uwag nie wnieśli – informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

Ad. 6 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w Rodzinie za rok 2022. 

 

Pytań nie było, radni uwag nie wnieśli – sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 7  

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania 

rodziny za rok 2022. Sprawozdanie przed Państwem. Otwieram dyskusję, proszę bardzo. 

 

Pytań nie było, radni uwag nie wnieśli – sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie zmiany do uchwały Nr LIII.520.2022 Rady Gminy Złotów z dnia 

29 grudnia 2022 r. w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych  

i Administracji o zmianę rodzaju miejscowości. To jest pierwsza wprowadzona zmiana. 
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- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany do 

uchwały Nr LIII.520.2022 Rady Gminy Złotów z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie 

wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zmianę rodzaju 

miejscowości i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  nieobecny   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 
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Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVI.536.2023 

Uchwała Nr LVI.536.2023 w sprawie zmiany do uchwały Nr LIII.520.2022 Rady Gminy 

Złotów z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji o zmianę rodzaju miejscowości stanowi załącznik nr 7  

do protokołu. 

Ad. 9  

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu 

Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów Sp. z o.o., w drodze wniesienia wkładu 

pieniężnego i objęcia w zamian nowych udziałów. To jest druga wprowadzona zmiana. 

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Gminy 

Złotów Sp. z o.o., w drodze wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia w zamian nowych 

udziałów i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  nieobecny   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   
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9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVI.537.2023 

Uchwała Nr LVI.537.2023 w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów Sp. z o.o., w drodze 

wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia w zamian nowych udziałów stanowi załącznik nr 8  

do protokołu. 

 

Ad. 10  

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów na 

rok 2023 otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem  

o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
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Alkoholowych Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów na rok 2023 i poddał pod 

głosowanie, w którym wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  nieobecny   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVI.538.2023 
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Uchwała Nr LVI.538.2023 w sprawie wprowadzenia zmian do Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Przeciwdziałania Narkomanii 

Gminy Złotów na rok 2023 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 11  

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok 

otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, że otrzymaliśmy autopoprawki. 

Otwieram dyskusję. Nie ma dyskusji. Poddał pod głosowanie autopoprawki. Zapytał, kto jest 

za, przeciw lub się wstrzymuje odnośnie wprowadzenia autopoprawek do projektu uchwały  

w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  nieobecny   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   
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12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok 

otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok i poddał pod głosowanie, w którym 

wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  nieobecny   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   
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9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVI.539.2023 

Uchwała Nr LVI.539.2023 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 

rok stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029 otrzymali radni  

w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był 

omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, że otrzymaliśmy autopoprawki, 

poddał pod głosowanie autopoprawki. Zapytał, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje 

odnośnie wprowadzenia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 

2023 – 2029. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   
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2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  nieobecny   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Złotów na lata 2023 – 2029 z uwzględnieniem wcześniej przyjętych autopoprawek  

i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 
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1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  nieobecny   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVI.540.2023 

Uchwała Nr LVI.540.2023 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii drogi do kategorii dróg gminnych 

otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji.  

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia 

drogi do kategorii drogi do kategorii dróg gminnych i poddał pod głosowanie, w którym 

wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  nieobecny   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   
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15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVI.541.2023 

Uchwała Nr LVI.541.2023 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii drogi do kategorii dróg 

gminnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych otrzymali radni  

w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był 

omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia 

dróg do kategorii dróg gminnych i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 14 

radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  nieobecny   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   
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8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVI.542.2023 

Uchwała Nr LVI.542.2023 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Złotów 

na lata 2022 – 2027 z perspektywą do roku 2030” otrzymali radni w materiałach na sesję 

łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym 

Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Złotów na lata 2022 – 2027 z perspektywą do 

roku 2030” i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 14 radnych – 



21 

 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  nieobecny   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVI.543.2023 

Uchwała Nr LVI.543.2023 w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy Złotów na lata 2022 – 2027 z perspektywą do roku 2030” stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 
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Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

rozwoju zabudowy i przestrzeni publicznych w Gminie Złotów otrzymali radni w materiałach 

na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na 

Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rozwoju zabudowy i przestrzeni 

publicznych w Gminie Złotów i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 14 radnych 

– 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  nieobecny   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   



23 

 

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVI.544.2023 

Uchwała Nr LVI.544.2023 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla rozwoju zabudowy i przestrzeni publicznych w Gminie Złotów stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 

 

Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

rozwoju terenów edukacyjnych otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem 

o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rozwoju terenów edukacyjnych  

i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  nieobecny   

5. Bartłomiej Batko X   
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6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVI.545.2023 

Uchwała Nr LVI.545.2023 w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w miejscowości 

Dzierzążenko stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad. 18 

Sławomir Czyżyk – powiedział, stan obiektów użyteczności publicznej, zasady 

gospodarowania nimi, koszty ich utrzymania za rok 2022. Dotyczy to ośrodków zdrowia, 

remiz OSP, szatni sportowych, środowiskowe obiekty sportowe i szkoły. Informacje macie 

Państwo przed sobą. Również dotarła do Państwa informacja, na temat inwestycji 

prowadzonych w bieżącym roku. Czy są jeszcze pytania? Skoro nie ma pytań, dziękuję. 

Zamykam punkt osiemnasty. 

 

Ad. 19 

Interpelacje i zapytania radnych.  
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Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo, czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację 

w formie pisemnej, zapytanie w formie ustnej?  

- brak interpelacji i zapytań 

 

Ad. 20 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, w związku z tym, iż nie było żadnej interpelacji i zapytania 

radnych. Informuję również, że na poprzedniej sesji również nie było, w związku z tym punkt 

zamykam. 

 

Ad. 21 

Wolne wnioski i informacje.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo uczestników sesji. Drodzy Państwo, otwieram 

szeroką dyskusję, korzystając tutaj myślę, że z obecności no jest to dzień, który się nieczęsto 

zdarza, że gości na naszej sesji Pan Poseł. Za co bardzo dziękujemy, że się Pan pofatygował 

w nasze tutaj skromne progi! Proszę bardzo, Panie Pośle, oddaję głos, bo jak na 

wcześniejszym spotkaniu tutaj z sołtysami niezbyt wiele czasu nie było, żeby mógł Pan tutaj 

nam tak dogłębniej przedstawić informacje, plany wysłuchać naszych życzeń!  

Marcin Porzucek – powiedział, tak jest. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, więc proszę bardzo Panie Pośle, oddaję Panu głos. 

 

Marcin Porzucek – powiedział, bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący, nie będę powtarzał 

tego, o czym mówiłem wcześniej. Natomiast, jeżeli chodzi o kwestie dotyczące dwóch 

programów, jeden z nich się toczy. To jest Program ochrony zabytków. Gmina Złotów 

aplikuje o dofinansowanie na poziomie 98% procent do czterech zadań. Myślę, że to są 

bardzo dobre wnioski. Większość z nich, no nie chcę mówić, deklarować na tym etapie, że 

wszystkie, bo to oczywiście jest decyzja stosownych gremiów, ale myślę, że i tego nie można 

wykluczać, że uda się pozyskać to dofinansowanie racjonalnie przygotowane. Zresztą 

mieliśmy okazję się spotkać kilka miesięcy temu, tak więc tutaj uważam, że jest to duża 

szansa zarówno na jeden obiekt własny z tego, co pamiętam, jak i trzy obiekty sakralne. 

Myślę, że jest to także ważne dla lokalnej społeczności, żeby takie wsparcie było. Łącznie te 

wnioski opiewają na kwotę około 1 000 000 zł, więc zamykany jest teraz nabór. Myślę, że  

w ciągu paru, no nie chcę mówić, że paru tygodni myślę, że do wakacji powinno to być 
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rozstrzygnięte. Im szybciej tym lepiej rzecz jasna, ale na pewno będzie to wkrótce i tutaj 

jeszcze przed sesją na tym naszym spotkaniu było pytanie o dodatkowe programy i myślę, że 

takie programy będą natomiast no nie chcę uprzedzać faktów, bo to będzie oczywiście 

komunikowane przez Pana Premiera, ale szykujcie wnioski krótko mówiąc, szykujcie 

dokumentację, bo to jest też ważne. Potem jak to wystarczy nasze doświadczenie i nauczka 

też dla nas, że szczególnie przy tym pierwszym naborze, który miał miejsce jakieś dwa lata 

temu. Często bywało tak, że trochę też niedowierzając Gminy składały wnioski na rzeczy,  

o których marzyły, natomiast nie spodziewały się, że one kiedykolwiek się ziszczą i potem 

był problem z dokumentacją. Trzeba było przedłużać terminy, więc moja jakby tutaj prośba  

i sugestia, aby ewentualnie tą dokumentację zabezpieczać, bo jeżeli coś nie uda się od razu 

zrobić w tym naborze, to się uda w kolejnym. Tutaj zresztą Pan Wójt bardzo racjonalnie 

składa wnioski. W zeszłym roku, ile środków? Ponad 10 000 000 tak? Ponad 10 000 000 

trafiło do Gminy Złotów. No to są kwoty bardzo duże i też no nie są to rzeczy na jakieś 

fanaberie. No to, to co w Poznaniu czy w Warszawie jest standardem dla Gminy Złotów  

i takich Gmin jest czymś, co po prostu jest zmierzeniem się z XXI wiekiem i uważam, że na 

takie rzeczy powinny być środki, bo to są pewne wyzwania cywilizacyjne, po prostu i dobrze, 

że takie rzeczy jak wodociągi, jak drogi, także jak sale wiejskie są realizowane i ta realizacja 

powiedziałem tak wodno, tak. Tak wodociągi i kanalizacje, więc to, co jest to co, chociaż jest 

to trudne zawsze zadanie, dlatego, że no tego nie widać i nie każdy, a często jest to taka rzecz, 

gdzie włodarze Gmin składają na to, co widać, no bo o tym najłatwiej jest mówić, że to jest. 

Natomiast faktem jest, że w ogóle koncepcja nasza pierwotna była taka, żeby jak największe 

środki właśnie na inwestycje wod. – kan. były, no ale też ze względu na to, że zobaczyliśmy 

skalę środków, które zostały rzucone na rynek. No to firmy, a wy nawet na waszym terenie są 

firmy, które są potentatami nie tylko na terenie powiatu, ale nawet można powiedzieć 

regionalni potentaci. No ale niemniej jednak mimo nowoczesnego sprzętu i personelu no, 

jakby kilkadziesiąt miliardów złotych jednorazowo wrzucić na rynek tylko na wod. – kan. no 

to by też nie było to w stanie do przerobienia, więc to trzeba będzie stopniowo, ale ten 

program będzie podtrzymany oczywiście i stopniowo będziemy tutaj realizować i zadania 

wod. – kan. i drogowe, i te właśnie budowlane, tak jak remizy OSP, jak świetlice wiejskie. 

Zarówno budowa jak i modernizacja, więc wiem, że tutaj już są przygotowane zadania, tak 

jak mówię, proszę o dokumentację na pewno to się będzie, będziemy to starali się realizować. 

Dziękuję. 
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Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panie Pośle. Czy, czy Pan Wójt jeszcze 

chciałby zabrać jakiś głos? 

Piotr Lach – powiedział, Tak jest, ja myślę, że wiele kwestii omówimy jeszcze na tym 

spotkaniu, o którym tu mówił Pan Poseł, na takim spotkaniu roboczym, bo tutaj naprawdę jest 

bardzo dużo zadań w trakcie i naszych planów i pomysłów. Ja tutaj przedstawiałem nawet 

zaangażowanie środków z Funduszu Polski Ład na ten rok 2023, to jest ponad 12 000 000.  

W zeszłym roku otrzymaliśmy 10, ale wcześniej otrzymaliśmy około 7. W związku z tym już 

część tych środków mamy wypłacone na realizacje, które są w trakcie, a w tym w tym roku 

oczywiście będziemy je kontynuować i mamy nadzieję, że z dobrym skutkiem. Natomiast no, 

jakby te potrzeby u nas to się mnożą do kwadratu i w zasadzie wzrost standardów w jednym 

miejscu powoduje oczekiwania mieszkańców w drugim miejscu i no mamy nadzieję, że 

systematycznie będziemy te oczekiwania mieszkańców naszych spełniać. Ja tutaj dziękuję 

Panu Posłowi, bo ten kontakt roboczy mamy dosyć częsty i to skutkuje, tutaj też dobrymi 

efektami, jeżeli chodzi o poziomy dofinansowania. Mam nadzieję, że uda nam się jeszcze 

parę rzeczy zrobić. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi, czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? To dzisiejsze to takie spotkanie, Panie Pośle, było tak z marszu 

 i z pośpiechu, ale tak jak Pan tu wspomniał, Pan Wójt, że takie robocze spotkanie  

z wszystkimi sołtysami z radnymi, nawet mieszkańcy by mogliby brać udział  

w takim spotkaniu, jeżeli będzie wcześniej zaaranżowane i ogłoszone u nas w Gminie, to na 

pewno chęć uczestnictwa mieszkańców będzie większa, a to dzisiaj tak jak wyszło, tak jak 

wyszło, nie? Bardzo dobrze wyszło tylko tak w pośpiechu, no niestety, no obligowała nas do 

tego transmisja zwołana wcześniej sesja na dziewiątą. 

Marcin Porzucek – powiedział, jakby miało być poświęcone spotkanie jednemu tematowi? 

Rozbudowały się te tematy i polemika. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozumiem, rozumiem. 

Marcin Porzucek – powiedział, jestem otwarty jak najbardziej na takie spotkanie dłuższe  

i w szerszej formule, jak najbardziej, tak. Więc tutaj jestem do Państwa dyspozycji, jeżeli 

tylko będzie taka wola, żeby się spotkać w szerszym gronie, to z jakimś wyprzedzeniem 

dłuższym tak? Ja też nie ukrywam, że nie zawsze jestem dysponentem swojego kalendarza  

i mi jest łatwiej planować to, co zrobię, paradoksalnie jutro czy pojutrze niż to, co zrobię 

gdzieś tam za miesiąc, bo wszystko się może zdarzyć. Już mi się zdarzały sytuacje, że 
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jechałem na spotkanie do Gminy, czy i zostałem wezwany do Warszawy, że mam być 

wieczorem w Warszawie, tak. No w różnych, w różnym trybie się to udawało robić. Więc 

bardzo dziękuję za to, że Państwo znaleźliście czas i jeszcze wcześniej przed sesją, 

przyszliście, poruszyliśmy ten jeden z wątków, ale no po oczywiście pojawiło się ich znacznie 

więcej. Ja też, zresztą no polemika była nieunikniona w tej sytuacji, ale ja co do zasady 

uważam, że politykę należy robić w Warszawie, a w Gminach to nie ma, co wtedy robić, 

każdy wie swoje. Państwo przecież macie dostęp do informacji nie musicie słuchać tego, co ja 

myślę, czy ktoś inny, bo każdy doskonale wie, jak chce znaleźć informację, to znajdzie ją 

tam, gdzie chce i nie ma takiej konieczności, aby tutaj polemizować na tematy krajowe. 

Natomiast lokalnie jak najbardziej tak po to tu jesteśmy, żeby się wspierać i te inwestycje 

kluczowe dla Gminy Złotów są także elementem, na którym mi zależy. Cieszę się, także, 

jeżeli chodzi o współpracę w na innych polach, ale to już nie będę przedłużał. Spotkamy się 

to jeszcze mam nadzieję, że porozmawiamy dłużej. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś chciałby zabrać z Państwa 

głos? Ja jeszcze raz dziękuję, że zechciał Pan naprawdę wziąć udział w naszej tutaj sesji, bo 

nieczęsto to się zdarza, że możemy gościć takich zacnych gości o tak powiem. No ale daj 

Boże no poznaje Pan tutaj nasze problemy, wie Pan i myślę, że takie te spotkania, wizyty na 

naszej Gminie im częstsze, tym bardziej owocniejsze. Dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z 

Państwa? Nikt. W związku Drodzy Państwo, z tym, iż wyczerpaliśmy porządek dzisiejszych 

obrad. Dziękuję wszystkim serdecznie za przybycie. Dziękuję Panu Posłowi, dziękuję Panu 

Wójtowi i dziękuję koleżankom, kolegom radnym. Dziękuję tutaj Grzegorzowi i Magdzie za 

obsługę dzisiejszej sesji.  

 

- więcej głosów nie było 

 

Ad. 22 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął LVI sesję Rady Gminy Złotów. 

Obrady zakończono o godz. 946 

 

   Protokołowała                                                                                Przewodniczący Rady 

Magdalena Borsich                                                                              Sławomir Czyżyk 


